
 Protokół Nr XLI/2014
z XLI Sesji Rady Gminy Dygowo

odbytej 6 listopada 2014 roku

Otwarcia obrad XLI sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 1200 dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Sekretarza, Skarbnika,  Kierowników 
Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów oraz zaproszonych gości.

Pan Przewodniczący - na 15 – tu radnych na sesji obecnych jest 13 radnych i 20 zaproszonych 
gości (listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Rada jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. Protokół z ostatniej XL sesji Rady Gminy Dygowo dostępny był w biurze Rady Gminy i 
jest do wglądu na dzisiejszej sesji. Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie.

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję.

Wójt – zaproponował zmianę porządku obrad poprzez dodanie w pkt. 4 ppkt. 5 uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały nr XXXIX/300/14 Rady Gminy Dygowo z dnia 5 września 2014 roku w sprawie
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej oraz dodanie w ppkt. 6, uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Szczecinie.

Głosowanie:

za – 13

przeciw – 0

wstrz. -  0

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę –  i przedstawia się następująco:

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Zgłaszanie interpelacji.
3. Informacja z działalności Wójta.
4. Podjęcie uchwał w sprawach:
1) zmian w budżecie gminy na rok 2014,
2) zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Dygowo na lata 2014-2026,
3) zbycia nieruchomości,
4) rozpatrzenia skargi na działalność Sołtysa Sołectwa Gąskowo,
5) uchylenia uchwały nr XXXIX/300/14 Rady  Gminy Dygowo z dnia 5 września 2014 roku w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Szczecinie,
6) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
6. Wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Ad. 2. Zgłaszanie interpelacji:
Radny Artur Wasiewski – w imieniu mieszkańców chcę zapytać, czy będzie zorganizowany przez
Urząd Gminy autokar dowożący mieszkańców z poszczególnych miejscowości do lokali 
wyborczych, tak jak w poprzednich latach?
Druga sprawa dotyczy parkowania autobusu przy ul. Łukowej. Mieszkańcy skarżą się, że 



przeszkadza on w swobodnej komunikacji. Czy Pan Radny Marcin Dziuba mógłby parkować na 
parkingu przy placu targowym?

Ad. 3.  Informacja z działalności Wójta.

( stanowi załącznik do protokołu)

Ad. 4.  Podjęcie uchwał w sprawach:      

1) zmian w budżecie gminy na rok 2014
Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Głosowanie:

za – 13

przeciw – 0

wstrz. - 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.                   

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Dygowo na lata 2014-2026

Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Głosowanie:

za – 13
przeciw – 0
wstrz. - 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

3) zbycia nieruchomości,

Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna

Wójt – uchwała dotyczy działki nr 131/2 w obrębie ewidencyjnym Dębogard. Obecny właściciel 
zwrócił się do nas o bezprzetargowe zbycie tej nieruchomości ponieważ uporządkuje to niektóre 
kwestie. Wcześniej nie mieliśmy świadomości, że droga ta biegnie zaledwie 30 cm od budynku. 
Prawdopodobnie kilkanaście lub kilkadziesiąt lat temu została zagospodarowana pod budynki 
gospodarcze.

Radna Jolanta Pankiewicz – często słyszymy w telewizji o takich sytuacjach gdzie sprzedano 
jakieś grunty nie powiadamiając o tym właścicieli sąsiadujących gruntów, tym samym pozbawiając 
ich swobodnego dojazdu do posesji. Czy w tej sytuacji tak nie będzie?

Wójt – nie. Jest to cześć drogi. Właściciele sąsiednich posesji dojazd do swoich nieruchomości 
mają z zupełnie innej strony. Od strony omawianej przez nas drogi mają stałe ogrodzenie. Nabycie 
tego skrawka drogi polepszy tylko sytuację wnioskodawcy, jednocześnie nie utrudniając innym 
dojazdu.

Głosowanie:       

za – 13                                                                                                                                           
przeciw – 0                                                                                                                                             
wstrz. – 0                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – jednogłośnie.



4) rozpatrzenia skargi na działalność Sołtysa Sołectwa Gąskowo

Opinia Komisji Rewizyjnej – skarga bezzasadna,

Radna Ewa Madej - Komisja Rewizyjna uznała, że nie jest kompetentna do rozpatrywania skarg 
na działalność sołtysów, w tym na działanie Sołtysa Sołectwa Gąskowo. Sołtys wraz z Radą 
Sołecką odpowiada przed Wójtem za prowadzenie gospodarki finansowej sołectwa. W kwestii 
omawianej działalności, zgodnie z § 5 pkt 3 Statutu Sołectwa Gąskowo ocena działalności Sołtysa 
Sołectwa Gąskowo należy do kompetencji Zebrania Wiejskiego Sołectwa Gąskowo. Skargi te 
powinny być rozpatrywane podczas Zebrania Wiejskiego. W związku z powyższym wnioskuje się 
o uznanie skargi za bezzasadną.

Radna Helena Rudzis – Gruchała – rozpatrujemy wniosek w sprawie skargi na działalność 
Sołtysa Sołectwa Gąskowo. Czy to jest skarga, która była nam wcześniej przedłożona w związku z 
wycofaniem wniosku przez Pana Sołtysa? Czy to jest nowa skarga? W załączonych materiałach nie 
mamy treści tej skargi.

Pan Przewodniczący – skarga, którą rozpatrywaliśmy na XXXIX sesji została ponowiona przez 
skarżacą. Osoba składająca skargę wskazała, że rada jest prawomocna do jej rozpatrzenia. 
Natomiast Komisja Rewizyjna w oparciu m. in. o opinie prawną przyjęła stanowisko przedstawione
w uzasadnieniu przedmiotowej skargi. Komisja zaproponowała rozwiązanie sprawy w 
przedstawiony Państwu sposób.

Głosowanie:       

za – 11                                                                                                                                            
przeciw – 0                                                                                                                                             
wstrz. – 2                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – większością głosów

5) uchylenia uchwały nr XXXIX/300/14 Rady  Gminy Dygowo z dnia 5 września 2014 roku w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Szczecinie

Opinia Komisji Finansów – pozytywna,

Wójt – uchwała dotyczy pożyczki na zrealizowanie zadania dotyczącego ekologicznego 
oświetlenia. Fundusz po spłacie pożyczki daje możliwość umorzenia 30 % wartości pożyczki. Zbyt 
późno dotarła do nas informacja, że okres spłaty pożyczki musi wynosić minimum pięć lat, my 
mieliśmy na cztery lata. Dlatego musimy zmienić okres spłaty do pięciu lat, aby skorzystać z ulgi 
30 %. Jest to dla nas korzystniejsze rozwiązanie.

Radna Jolanta Pankiewicz – które ciągi oświetleniowe powstaną lub zostaną zmienione za te 
pieniądze?

Wójt – są to pojedyncze miejsca: Pyszka, Skoczów, Łykowo. Jest to inwestycja “sondażowa”. Jeśli 
ten system się sprawdzi to będzie można pomyśleć o innych miejscowościach.

Głosowanie:       

za – 13                                                                                                                                           
przeciw – 0                                                                                                                                             
wstrz. – 0                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – jednogłośnie.



6) z  aciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie

Opinia Komisji Finansów – pozytywna,

Głosowanie:       

za – 13                                                                                                                                           
przeciw – 0                                                                                                                                             
wstrz. – 0                                                                                                                                                

Uchwała podjęta – jednogłośnie.

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Wójt – porozmawiamy z Radnym Marcinem Dziubą o tym, aby znaleźć rozwiązanie.

Jeśli chodzi o dowóz do lokali wyborczych to Urząd Gminy nigdy nie organizował dowozu. 
Transport był organizowany przez komitety wyborcze ze środków własnych. KWW “Nasza gmina 
nasz dom” organizuje dowóz do lokali wyborczych. Informacja taka będzie wywieszona w 
poszczególnych miejscowościach. W autobusie będzie znajdowała się informacja, że jest to 
transport wyborczy.

Pan Przewodniczący – wydatki na wybory pokrywane są z budżetu państwa. Są określone grupy 
wydatków, na które środki wpływają do budżetu gminy. Można je wykorzystywać tylko i 
wyłącznie na wybory.

Radny Artur Wasiewski – taka jest świadomość mieszkańców, że to urząd organizuje dowóz do 
lokali.

Wójt – zawsze informacja była przekazywana, że dany komitet organizuje dowóz.

9. Wolne wnioski.

Radna Jolanta Pankiewicz – a może taką informację o organizowanym dowozie umieścić na 
BIPie.

Wójt – nie można tego zrobić, ponieważ urząd nie może mieszać sie w kampanię wyborczą.

Radna Helena Rudzis – Gruchała – chciałabym aby radnym, którym nie wygasł mandat nie 
odbierać możliwości zabierania głosu. Mam nadzieję, że 11-go listopada podczas uroczystości 
jeżeli któryś z radnych lub ktokolwiek zgłosi się i zechce zabrać głos to, aby zostało mu to 
umożliwione.

Pan Przewodniczący – nie jestem organizatorem tych uroczystości i nie mogę się w tym względzie
wypowiadać. Ja jako przewodniczący zostałem przez Państwa upoważniony i napewno jako 
przedstawiciel rady przekaże te kwestie, które są ściśle związane z funkcjonowaniem rady, żeby 
było to w pełni zrozumiałe.

Radna Helena Rudzis – Gruchała – czyli podczas ogólnych takich uroczystości odbywających się
na terenie gminy, czy radny ma prawo zgłosić się do zabrania głosu i ten głos może mu zostać 
udzielony. Zdarzały sie sytuacje, że chce się zabrać głos i nagle słyszy się“scenariusz nie 
przewiduje”. Aby uniknąć takich sytuacji jest zapytanie do Pani Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Oświaty i Kultury: “Czy wprowadza jakąś listę osób, które chcą zabrać głos, czy należy się 
wcześniej zgłosić, czy wystarczy w trakcie uroczystości wyrazić taką wolę i ten głos zostanie 
udzielony”?

Pan Przewodniczący – posłużę się przykładem, który może tu posłużyć – podczas wielu 



uroczystości organizowanych poprzez powiaty czy miasta obowiązuje jedna ustalona zasada, a 
mianowicie taka, że w imieniu pewnych instytucji, organów zabierają głos osoby, które są do 
reprezentowania upoważnione. Trudno sobie wyobrazić, aby podczas takich uroczystości 
oficjalnych stosowano otwartą listę wystąpień osób, które chcą coś powiedzieć.Nie ma takiego 
standardu, są oczywiście różne uroczystości o różnym charakterze, z którymi mamy do czynienia 
gdzie przy składaniu życzeń na święto, które zostaliśmy zaproszeni każdy może się wypowiedzieć. 
Ale są również uroczystości na których trzeba trzymać się odpowiedniego schematu. Takie 
uroczystości żądzą się swoimi prawami.

Sołtys Sołectwa Czernin – w imieniu swoim i Sołtysów chciałbym podziękować Państwu – 
Radnym, Wójtowi za te cztery lata wspólpracy. Z niektórymi z Państwa pewnie się pożegnamy, a z 
niektórymi spotkamy w następnej kadencji.

Pan Przewodniczący – chciałbym podziekować za te cztery lata, za Państwa aktywność, 
zaangażowanie w ważne rzeczy dla rozwoju naszej gminy. Osobiście uważam, że zrobiliśmy 
wszystko aby wypełnić ten mandat, który został nam powierzony przez wyborców. Chciałbym 
podziekować Wójtowi, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, Kierownikom jednostek organizacyjnych 
oraz Paniom i Panom Sołtysom za aktywne uczestniczenie w naszych pracach za podpowiadanie 
nam w jaki sposób pomóc mieszkańcom.

Wójt – jeśli ktoś z Państwa chciałby przyłączyć się do akcji wspierania budowy hospicjum w 
Kołobrzegu to w wolnej chwili można to zrobić. Została nam przekazana puszka przez uczniów 
Zespołu Szkół we Wrzosowie, którzy podczas Święta Zmarłych zbierali pieniądze przed 
cmentarzem na ten szczytny cel.

Radna Jolanta Pankiewicz – Pani Premier powiedziała, że chciałaby aby w samorządach radni nie
zajmowali się “bzdetami” tylko ważnymi rzeczami. Mam nadzieję, że my właśnie przez te cztery 
lata zajmowaliśmy się rzeczami ważnymi. Życzę przyszłej Radzie, aby “wydawała owoce równie 
drogie jak my”, aby nasza gmina nadal się rozwijała.

Na tym porządek obrad XLI sesji Rady Gminy Dygowo został wyczerpany i 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 13:10 zakończył jej obrady. 

Protokołowała

Monika Kamińska


